
Zápis č. 1Ř/2023-2024 ze zasedání kolegia děkana dne 17. 6. 2024

 

P ítomni: doc. Škop, Ing. P ikrylová, doc. Tomášková, doc. Zbíral (do 11.40 h), doc. Sehnálek, 
doc. Šilhán, prof. Radvan (od 10.15 h), dr. Židek

Host: p. Novák (místop edseda SKAS PrF MU)

Omluveni: doc. Mrkývka, prod. Jurníková

 
17. 6. 2024 Kolegium děkana
Program: 

1.    Magisterský studijní program (doc. Mrkývka)
2.    Novelizace směrnice o studiu v DSP v návaznosti na nový SZ  (prod. Šilhán)
3.  Novelizace směrnice o rigorózním ízení v návaznosti na nový ád rigorózního 

ízení (prod. Šilhán)
4.    Vytíženost (věda a výzkum) - analýza dat, budoucí financování (prod. Zbíral)
5.    Externisté – schvalování žádostí z kateder/ústavů (tajemnice fakulty)
6.    Různé

a)    Plán kolegií (+PVK) podzimního semestru 2024/25
b)  Návrh konference “Co je právní věda a jak ji hodnotit (financovat)?” (prod. 

Zbíral)
c)    Osázení truhlíků p ed fakultou
 

Děkan zahájil pravidelné zasedání, p ivítal p ítomné na posledním p edprázdninovém jednání.

1. Magisterský studijní program (doc. Mrkývka)

Děkan uvedl, že na programu je, na základě podnětu SKAS, rozprava k problémové situaci v 
p edmětu Občanské právo I, kde po prvním termínu písemného testu byla úspěšnost jen 30 %. 
Sdělil, že o účast na kolegiu byli požádáni p edsedkyně SKAS PrF MU Mgr. Blechová a vedoucí 
Katedry občanského práva doc. Koukal, oba se z účasti na kolegiu omluvili z pracovních 
důvodů. Svá vyjád ení poskytnou dodatečně. P ivítal místop edsedu studentské komory pana 
Nováka a požádal o informace k vzniklé situaci, z pohledu studentů. P. Novák uvedl, že 
nejčastěji se u studentů objevují problémy s testem, jednak s časovou dotací, dále s 
formulacemi otázek, které jsou spletité a rozsáhlé, nep íjemný je i odečet bodů p i nesprávné 
odpovědi. P edmět klade na studenty vysoké nároky, nejsou pak schopni se dostatečně p ipravit 
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na další zkoušky. Děkan poděkoval za komentá  a otev el diskusi.

V diskusi zazněly názory a podněty týkající se samotného testu, uzpůsobení výuky, obecného 
posílení pedagogické složky aj. Kolegium projevilo zájem o podrobnější p ehled dat i z jiných 
p edmětů (jaké mají studenti výsledky i v jiných p edmětech) a také zájem o vyjád ení garanta 
programu i garanta p edmětu.

Závěr: Kolegium vzniklou situaci prodiskutovalo, k problematice se vrátí na zá ijovém zasedání, 
kdy již bude k dispozici vyjád ení garantky i vedoucího katedry. Nyní jsou podmínky již 
nastavené, měnit je v průběhu zkoušení nelze. Děkan poprosil zástupce studentů o nové 
informace v této věci, zvláště po opravných termínech a vyjád il se, že dopad problému je širší.

Proděkan Sehnálek p edal výsledky z další schůzky s editelkou Odboru pro kvalitu dr. 
Oleksíkovou, se kterou jednal k akreditaci programu Právo a právní věda. Potvrdil, že bude 
nutné postupovat cestou podstatných změn ve stávajícím programu, v rámci něj budou dva 
studijní plány (na dostudování a nový). V roce 202Ř by proběhlo prodloužení akreditace 
stávajícího programu s tím, že bylo konstatováno, že podstatné změny již byly provedeny. 
Aktuálně bude probíhat revize a kontrola plánu, poprosí o spolupráci Mgr. Lautrbachovou a 
vyučující.

2. Novelizace směrnice o studiu v DSP v návaznosti na nový SZ  (prod. Šilhán)

Proděkan Šilhán p edložil návrh na novelizaci směrnice č. 2/2021 „O studiu v doktorských 
studijních programech“ s p edpokládanou účinností od 1/ř 2024. Proděkan postupně kolegium 
seznámil s úpravami. Uvedl, že do nové směrnice navrhuje p idat prohlášení o použití umělé 
inteligence, po vzoru mgr. a bc. studia. Dále proděkan využil možnost danou novým SZ  upravit 
některé otázky odchylně - nevyžadovat schválení VR, neumožňovat soubor prací místo 
disertace, umožnit hybridní formu jednání komise, ujištění o možnosti angličtiny i v českých 
programech. Kolegium návrh prodiskutovalo bez p ipomínek.

Závěr: Kolegium návrh na novelizaci schválilo s tím, že některé body bude pot eba probrat na 
schůzce garantů.

3. Novelizace směrnice o rigorózním ízení v návaznosti na nový ád rigorózního ízení 
(prod. Šilhán)

3.1. Proděkan Šilhán p edložil návrh na novelizaci směrnice č. 1/2021 „O rigorózním ízení“ s 
účinností od 1/ř 2024. Proděkan uvedl, že vedení univerzity p i sestavování univerzitního 
p edpisu využilo a vycházelo ze směrnice PrF. Dále v komentá i upozornil členky a členy kolegia 
na změny, zvláště zmínil že, co d íve rozhodovaly oborové rady nejbližšího doktorského 
programu, bude nyní rozhodovat (navrhovat) garant mgr. programu, ke kterému se rigorózní 
ízení akreditačně váže. Nap íklad jde o návrhy na složení rigorózních komisí. Kolegium návrh 

společně procházelo a prodiskutovalo.
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Závěr: Kolegium návrh novelizace směrnice schválilo.

3.2. Proděkan p edložil návrh na novelizaci opat ení PrF č. ř/2023 „O p evodu studentů DSP, 
jejichž akreditace končí 31. 12. 2024“, se zdůvodněním. Uvedl, že se jedná jen o technickou 
novelu p edpisu, doplnění dalších kódů p edmětů.

Závěr: P edložený dokument kolegium odsouhlasilo bez p ipomínek.

4. Vytíženost (věda a výzkum) - analýza dat, budoucí financování (prod. Zbíral)
 
Proděkan Zbíral navázal na p edchozí závěry jednání kolegia v této věci, p ipravil a poskytl 
výsledky analýzy výstupů z let 2021-2023, seznámil se záměrem společně prodiskutovat 
finanční aspekty návrhu vytíženosti ve VaV na pozadí simulace dopadů změny v hodnocení 
výstupů VaV. Data p edložil ve dvou tabulkách, první obsahovala hrubá data, tj. všechny 
výstupy uplatněné na PrF s rozdělením na hodnocené a nehodnocené dle návrhu vytíženosti.  
Ve druhé tabulce znázornil p epočet rozdělení hodnocených výstupů dle kateder. Ve svém 
vstupu a komentá i uvedl, že z materiálů vyplývá, že pokud by byl bodovací systém vytíženosti 
používán i k p erozdělení prost edků na osobní ohodnocení na katedry, hrozí z důvodu 
preference pro "národní" výstupy pokles financí pro vybrané katedry a ústavy, které mají vysoký 
podíl na fakultní produkci bibliometrizovaných výstupů. Proděkan Zbíral seznámil kolegium s 
možnými variantami ešení problému. V následné debatě kolegium prodiskutovalo podklady, 
zazněly mimo jiné podněty k preferenci mimo ádných odměn nebo k parametrické úpravě v 
počtu bodů či omezení započítávání "národních" výsledků pro rozdělení prost edků na katedry. 
Kolegium se také vyjad ovalo k účinnost nového p edpisu.

Závěr: Děkan poděkoval za p edložení podkladů k diskusi, požádal proděkana Zbírala o to, aby 
s proděkankou Tomáškovou zpracovali konečný návrh nového p edpisu k systému vytíženosti a 
jeho p edložení k p ipomínkování s tím, že výuková část by byla účinná od 1. ř. 2024, část 
týkající se vědy a výzkumu od 1. 1. 2025.

5. Externisté – schvalování žádostí z kateder/ústavů (tajemnice fakulty)

Tajemnice prost ednictvím vedoucí personálního oddělení Ing. Pipalové p edložila žádosti 
vedoucích kateder/ústavů na externí spolupracovníky pro podzimní semestr AR 2024/2025. 
Členky a členové kolegia se s požadavky ze strany kateder a ústavů seznámili a prodiskutovali, 
vyjád ili výhrady k návrhům KSVaSP a KMaEP. V závěru rozpravy zazněl podnět na důsledné 
vyčištění karet p edmětů, objevují se zde vyučující, kte í již na fakultě nepracují, objevují se 
stížnosti a problémy. Zazní i na íjnové PVK.

Závěr: Kolegium žádosti odsouhlasilo s výjimkou návrhů z pracovišť Katedry správní vědy a 
správního práva a Katedry mezinárodního a evropského práva. Tajemnice obě zmíněné katedry 
seznámí se zjištěnými nedostatky a vyzve vedoucí zmíněných kateder o p epracování a 
opětovné p edložení.
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6. Různé

6.1. Proděkan Zbíral

6.1.1. Vznesl návrh na osázení truhlíků p ed fakultou. Tajemnice p islíbila vhodné ešení až po 
rekonstrukci parkovacího domu, ve které je zahrnuta i úprava vozovky a chodníku p ed fakultou.

6.1.2. P islíbil p ipravit a p edložit plán konference “Co je právní věda a jak ji hodnotit 
(financovat)?”

6.2. Děkan

6.2.1. P edložil plán porad vedení fakulty podzimního semestru 2024/25.

Termíny KD a RKD: 16/ř, 30/ř,14/10 (RKD), 4/11,1Ř/11, 2/12,16/12 (RKD),13/1, 27/1,

termíny PVK: 7/10 (pondělí), 5/11, 10/12.

6.2.2. Poskytl pro informaci pozvánku od p edsedy NS na diskusní seminá  k etickým otázkám 
souvisejícím s používáním umělé inteligence v soudnictví. Uvedl, že se seminá  bude konat 
20/11 2024 v budově NS. Registrace je otev ená do 31/10 2024.

6.2.3. P edložil návrh na nový PVP „Restrukturalizace závodu obchodní korporace“, výuka jaro 
2025. Kolegium se usneslo, že osnova je nedostatečně zpracována, požádalo garanta 
p edmětu prost ednictvím proděkanky Jurníkové o dopracování. Možné schválení nového PVP 
se rozhodlo posunout na zá í t. r.

6.2.4. Avizoval dr. Židkovi zaslání podkladů na zasedání AS PrF MU dne 24/6 2024.  Podklady 
se budou týkat novely J  senátu a nového složení VR PrF MU k 1/ř 2024.

6.3. Proděkanka Tomášková

P edložila zprávu z proběhlého workshopu RMU „Výuka a vzdělávání“, který proběhl 5/6 2024 
za osobní účasti i dalších kolegů z PrF. Požádala o seznámení a p ípadné náměty. Další setkání 
je plánováno na zá í t. r., bude informovat. Hovo ila o agendě gender a aktuálního šet ení, do 
kterého je možné se zapojit. Seznámila s plánem školení na genderovou tématiku (CERPEK), 
která se uskuteční od zá í do června následujícího akademického roku. Každé školení bude 
trvat cca 2,5 hodiny a je určeno pro akademické i neakademické pracovníky.

6.4. Proděkan Sehnálek

Vznesl podnět na p izvání vybraných členů AS MU na zasedání rozší eného kolegia děkana. 
Kolegium návrh ocenilo, bude realizováno.

6.5. Proděkan Šilhán
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Avizoval požadavek na schválení stipendií PhD studentů, kte í p ispívají do newsletteru a 
sociální sítě. Kolegium se shodlo na prodiskutování s prod. Jurníkovou, p ípadně na PVK.

Děkan poděkoval za spolupráci, pop ál pěkné léto.

 

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 17. 6. 2024
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